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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Upprop och närvaroregistrering verkställdes. 

2. Maria Antonsson (MP) och Tobias Sjö (M) fick i uppdrag att 

justera dagens protokoll. 

3. Protokollet justeras den 2 februari 2018. 

4. Anmäldes att protokollet från den 2 januari 2018 justerades 

den 2 januari 2018. 

5. Dagordningen fastställdes. 
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§ 2   

Verksamhetsberättelse för Östermalms 
stadsdelsnämnd år 2017 

Beslut 

1. Nämnden godkänner verksamhetsberättelse och bokslut 

2017 och överlämnar den till kommunfullmäktige. 

2. Nämnden godkänner att resultatenheternas nettoresultat 

inom förskola, parklek och äldreomsorg avsätts i 

resultatfond under eget kapital i balansräkningen. 

3. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om 

ombudgetering av investeringsmedel om 2,4 mnkr. 

 
Ärendet 

I verksamhetsberättelsen görs uppföljning av hur väl nämnden 

bidragit till att uppfylla kommunfullmäktiges mål och analys av 

utfallet, samt andra områden där nämnden särskilt ska redovisa 

resultatet av den verksamhet som har bedrivits under året. 

Kostnader och intäkter i bokslutet ska jämföras med bokslut 

föregående år, samt analyseras och kommenteras för alla 

verksamhetsområden. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 januari 2018. 

Dnr 2017-696-1.2.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 

 

Särskilt uttalande 

Förvaltningen och dess olika verksamheter har under nämndens 

ledning arbetat föredömligt och i linje med den rödgröna 

majoritetens inriktningsmål för ett Östermalm som är 

ekologiskt, socialt och ekonomiskt hållbart. Därför är det 

glädjande att se att det på många områden varit en positiv 

utveckling i stadsdelen på dessa områden under hela 

mandatperioden och särskilt verksamhetsåret 2017. 

  

Ur verksamhetsberättelsen vill vi särskilt lyfta fram följande;  
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· Försörjningsstödet har fortsatt att minska i stadsdelen.  

· Förskolornas positiva resultat i brukarundersökningen 

· Möjligheten att gå från deltid till heltid för de som så önskar.  

· Stadsnära och tillgänglig odling – med odlingslådor i flera 

stadsdelar, bl.a. en stor satsning på tillgänglighetsanpassning 

och design av odlingsplatserna i Tessinparkens norra del. 

· Det systematiska och fruktsamma arbetet för att få våra 

förskolor kemikaliesmarta samt den stora ökningen av 

ekologiska och klimatsmarta måltider i förskolan. 

· Att stadsdelen utvecklat och förbättrat arbetet med ungas 

delaktighet och inflytande med ett ungdomsråd liksom 

nämndens utåtriktade demokratiarbete med besök i skolorna. 

· Antalet sommarjobb har ökat under det rödgröna styret. Från 

60 sommarjobb under det moderatledda alliansstyret 2014 

till 246 sommarjobb under 2017.  

· Upprustningen av Ellen Keys park. 

· Trygghetsundersökningar har visat att Östermalm har 

fortsatt hög andel trygga invånare jämfört med övriga 

staden.     

· En vikarie- och resurspool inom förskolan ska utredas. 

· Sjukfrånvaron har fortsatt att minska 

 

Vi har i den rödgröna majoriteten höga ambitioner och inom 

en del områden högre satta mål än kommunfullmäktige, inom 

vissa områden upp till 100 %.  Detta har fått till följd att det 

finns indikatorer som inte är uppfyllda.  

 

Vi vill här nämna några utmaningar och förbättringsområden: 

öka andelen förskollärare; större andel pojkar som besöker 

ungdomsmottagningens kurator; högre andel ungdomar som 

upplever att de har tillgång till meningsfulla aktiviteter; 

kontinuiteten inom hemtjänsten bör stärkas; 

måltidssituationen på äldreboendena förbättras; arbeta för 

bättre måluppfyllelse kring LSS och diskriminering.  

 

Ett annat viktigt område som vi vill peka på och som behöver 

lyftas är medborgarnas syn på lokal demokrati och inflytande. 

Stockholms stads undersökning 2017 visar att en majoritet av 

invånarna i Stockholm inte känner till hur de kan påverka 

beslut i olika frågor eller vart man kan vända sig för att få 

information i olika frågor.  
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Av förvaltningens analyser framgår, när det gäller 

utvecklingsområden, att förvaltningen arbetar aktivt med 

förbättringsåtgärder. Vi känner därför stor tillförsikt till 

förvaltningens sätt att hantera och komma med lösningar kring 

detta arbete och ser fram emot ytterligare steg i riktningen mot 

ett ekologiskt, socialt och ekonomiskt hållbart Östermalm. 

 
Särskilt uttalande 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Greta Brandimarti (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt följande. 

 

Särskilt uttalande 

För en långsiktigt positiv utveckling av Stockholm är det viktigt 

att formulera en tydlig långsiktig vision för stadsdelen, med 

målsättningar för i vilken riktning som Stockholm ska utvecklas 

inför framtiden.  

 

Det finns många goda resultat i stadsdelen, men det finns också 

tydliga förbättringsområden. Vi tror att Östermalm kan bättre, 

inte minst på följande områden, där verksamhetsberättelsen 

visar på brister eller oklarheter. 

 

1. Förskolan 

Alliansen i stadsdelsnämnden har tidigare vid flera tillfällen lyft 

frågan om barngruppernas storlek i förskolan och risken för 

ökad arbetsbelastning hos förskolepersonalen på grund av 

majoritetens beslut att införa rätt till heltid utan att finansiera 

reformen. Förskolan är i behov av satsningar på 

kvalitetsutveckling, men resultatet av den förda politiken är i  

stället att det är svårt för personalen att hinna med att utvecklas 

pedagogiskt.  

 

2. Sociala insatser 

Antalet orosanmälningar till familjeenheten har enligt 

verksamhetsberättelsen fördubblats sedan 2013. I berättelsen 

anges detta bero på inflyttning och nya arbetssätt. Vi ser med 

oro på den dramatiska ökningen och hade önskat en mer 

gedigen genomgång av dess orsaker. 

  

3. Omsorg om våra äldre 

När majoriteten under 2015 beslutade att göra den kommunala 

hemtjänsten till det enda ickevalsalternativet varnade vi för vad 

detta beslut kunde komma att innebära för våra äldre. Efter att 

ännu ett år passerat kan vi konstatera att kontinuiteten i den 

kommunala hemtjänsten 
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är fortsatt undermålig. 

 

Bokslutet efter tre år är bristande fokus i verksamheterna, höjda 

skatter med minskad frihet för medborgarna och ideologiskt 

motiverade återkommunaliseringar som beskär invånarnas 

möjlighet att själva välja alternativ inom välfärden. 

 

Alliansen är övertygad om att Östermalm kan mer. Östermalm 

ska vara en stadsdel med livschanser för alla. Vår vision för 

Stockholm är en öppen, hållbar, trygg, tillåtande och 

framtidsinriktad stad som är öppen, hållbar, trygg, tillåtande och 

framtidsinriktad där människor arbetar, där det finns en 

mångfald av människor, många företag och företagare. 

 
Ersättaryttrande 

Caroline Blomberg (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

Moderaternas och Liberalernas särskilda uttalande. 
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§ 3  

Partiell revidering av delegationsordningen 
Östermalms stadsdelsnämnd 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner föreslagna ändringar i 

delegationsordningen. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Förvaltningen arbetar löpande med att uppdatera 

delegationsordningen med anledning av ny lagstiftning och 

andra förändringar som kan påverka beslutsbefogenheterna. 

  
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 januari 2018. 

Dnr 2018-4-1.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Fördelning av föreningsstöd ansökningsperiod 1 år 
2018 

Beslut 

1. Nämnden beviljar inte föreningsstöd till Brinkens 

Idrottsförening. 

2. Nämnden beviljar föreningsstöd om 90 000 kronor till C.off. 

3. Nämnden beviljar föreningsstöd om 62 500 kronor till 

Convictus. 

4. Nämnden beviljar föreningsstöd om 3 600 kronor till 

Dansträffen. 

5. Nämnden beviljar föreningsstöd om 100 000 kronor till 

Folkkulturcentrum. 

6. Nämnden beviljar föreningsstöd om 4 200 kronor till 

Fältöverstens Bridgeklubb Torsdagsbridgen. 

7. Nämnden beviljar föreningsstöd om 250 000 kronor till 

Föräldravandring på Östermalm. 

8. Nämnden beviljar föreningsstöd om 6 500 kronor till HIND 

Hjorthagen Intresseförening Norra Djurgårdsstaden. 

9. Nämnden beviljar inte föreningsstöd till Klassiska 

miljöfordon 

10. Nämnden beviljar inte föreningsstöd till Mask och 

Commedia Centrum. 

11. Nämnden beviljar föreningsstöd om 15 000 kronor till PRO 

Östermalm-Gärdet. 

12. Nämnden beviljar föreningsstöd om 35 000 kronor till 

RSMH Carpe Diem Östermalm – Lidingö 

13. Nämnden beviljar föreningsstöd om 15 000 kronor till SPF 

Gärdet – Djurgården 

14. Nämnden beviljar föreningsstöd om 11 500 kronor till SPF 

Seniorerna Engelbrekt. 

15. Nämnden beviljar föreningsstöd om 9 800 kronor till SPF 

Seniorerna Hedvig Eleonora. 

16. Nämnden beviljar föreningsstöd om 19 000 kronor till SPF 

Seniorerna Karlaplan. 

17. Nämnden beviljar föreningsstöd om 120 000 kronor till SPF 

Väntjänst på Östermalm. 

18. Nämnden beviljar föreningsstöd om 400 000 kronor till 

Stora Skuggan 4h gård. 

19. Nämnden beviljar föreningsstöd om 200 000 kronor till 

Östermalms föreningsråd. 
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Ärendet 

Detta ärende avser ansökningsperiod 1. Föreningarna har under 

perioden 31 oktober till 30 november 2017 haft möjlighet att 

ansöka om verksamhetsstöd och aktivitetsstöd för verksamhet 

2018 samt redovisa för verksamhet 2017. Totalt har 19 

föreningar ansökt och redovisat, därutöver är det två föreningar 

som endast har redovisat men valt att inte komma in med någon 

ansökan för ansökningsperiod 1.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 januari 2018. 

Dnr 2018-9-5.4  

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) och Fredrik Boeke (S) anmälde jäv i 

ärendet och lämnade möteslokalen under ärendets handläggning 

och beslut. 

 

Under ärendets handläggning och beslut inträdde vice 

ordförande Tobias Sjö (M) som ordförande. 

 

Tobias Sjö (M) föreslog att nämnden utser Birgit Marklund 

Beijer (S) till att justera ärendets paragraf.  

 

Nämnden ställde sig bakom Tobias Sjös (M) förslag om 

justerare av ärendets paragraf.  

 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut i 

ärendet. 

 
Särskilt uttalande 

Tobias Sjö m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 

 

Särskilt uttalande 

Många av de föreningar och organisationer som erhåller stöd 

från stadsdelsnämnden bedriver värdefull och högkvalitativ 

verksamhet. Det är däremot i vissa fall tydligt att 

verksamheterna är beroende av det offentliga stöd de uppbär. 

Det är såväl i dessa specifika fall som för den generella 

utbetalningen av stöd viktigt att påpeka det osunda i att 

organisationer i det civila samhället är beroende av offentliga 

utbetalningar. 
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Ersättaryttrande 

Caroline Blomberg (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

Moderaternas särskilda uttalande. 
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§ 5  

Verksamhetsuppföljning av dagverksamheterna  
Östermalm år 2017 

Beslut 

Verksamhetsuppföljningen av Dagverksamheterna Östermalm 

2017 godkänns. 

 
Ärendet 

Förvaltningen arbetar aktivt med verksamhetsuppföljning i syfte 

att kontinuerligt och långsiktigt säkra kvaliteten inom 

äldreomsorgen. Uppföljningen ger kunskap om styrkor, 

svagheter och förbättringsområden. I detta ärende redovisas 

uppföljningen av Dagverksamheterna Östermalm för 2017. 

Uppföljningen har genomförts i enlighet med stadens 

uppföljningsmodell och berör områden såsom personal, 

ledningssystem, aktiviteter, dokumentation samt hälso- och 

sjukvård. Verksamheten bedrivs i kommunal regi och består av 

tre olika enheter: En enhet med social inriktning för att 

motverka social isolering samt två enheter med 

demensinriktning. Både individuella och gemensamma 

aktiviteter erbjuds. Resultatet av uppföljningen baseras på 

intervjuer med ledning och personal, platsbesök och granskning 

av ledningssystemet, bland annat rutiner och resultat av 

egenkontroller.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 januari 2018. 

Dnr 2018-5-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Verksamhetsuppföljning av Dianagårdens vård-och 
omsorgsboende år 2017 

Beslut 

Uppföljningen av Dianagårdens vård-och omsorgsboende för år 

2017 godkänns. 

 
Ärendet 

Förvaltningen arbetar aktivt med uppföljningar i syfte att 

kontinuerligt och långsiktigt säkra kvaliteten inom 

äldreomsorgen. Årliga uppföljningar sker av samtliga 

verksamheter (hemtjänst, dagverksamhet och vård-och 

omsorgsboenden) som är belägna inom nämndens 

ansvarsområden samt verksamheter inom ramavtal som 

nämnden har uppföljningsansvar för.  

 

Dianagårdens vård-och omsorgsboende (Dianagården) ligger i 

Hjorthagen och drivs i egen regi. Det är ett särskilt boende 

enligt socialtjänstlagen för äldre personer i behov av vård och 

omsorg dygnet runt.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 december 2017. 

Dnr 2017-282-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Äldres omsorgsbehov  

Beslut 

Förvaltningen föreslår att skrivelsen besvaras med detta 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Svar på skrivelse från Tobias Sjö m.fl. (M) och Mats Hasselgren 

(L). 

 

Avsändarna till skrivelsen menar att överskott i äldreomsorgen 

skulle kunna vara positivt såtillvida att det tentativt skulle kunna 

bero på en friskare befolkning som har mindre omsorgsbehov än 

tidigare. Men det skulle också kunna bero på andra orsaker, så 

som en restriktivare bedömning av vem som får och vem som 

inte får vård och omsorg.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 januari 2018. 

Dnr 2017-849-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Entreprenadavtal avseende Kattrumpstullens och 
Linnégårdens vård-och omsorgsboenden 

Beslut 

Förvaltningen föreslår att skrivelsen besvaras med detta 

tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Svar på skrivelse från Tobias Sjö m.fl. (M) och Mats Hasselgren 

(L). 

 

Östermalm har två vård- och omsorgsboenden som har 

pågående entreprenadavtal som behöver förlängas eller inte 

senast den 30 april 2018: Kattrumpstullens vård- och 

omsorgsboende samt Linnégårdens vård- och omsorgsboenden. 

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 januari 2018. 

Dnr 2017-848-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Tobias Sjö m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 

 

Särskilt uttalande 

Vi vill tacka för svaret på ställda frågor, men vill samtidigt 

understryka vikten av att Östermalmsborna även fortsättningsvis 

har flera alternativ att välja mellan inom vård- och 

omsorgsboenden.  

 

Som förvaltningen påpekar i svaret genomförs 

avtalsuppföljningar av de vård- och omsorgsboenden som drivs 

på entreprenad. Uppföljningarna inom ramen för gällande 

avtalsperiod visar att såväl Kattrumpstullens vård- och 

omsorgsboende som Linnégårdens vård- och omsorgsboende 

bedriver en ändamålsenlig verksamhet utifrån kvalitetskrav och 

avtal. 

 

Förvaltningen anför att det i dagsläget inte finns något som 

tyder på att gällande avtal inte kan förlängas, vilket är sant. 

Dessvärre har detta varit sant även för tidigare fall där 
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verksamheter likafullt har kommit att återkommunaliseras – 

trots goda resultat och nöjda brukare eller boende. 

 

Vi ser fram emot kommande avtalsuppföljningar och förutsätter 

att väl fungerande verksamheter kommer att få fortsätta att 

bedrivas på entreprenad. 

 
Ersättaryttrande 

Caroline Blomberg (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort hade de ställt sig bakom Moderaternas  

särskilda uttalande. 
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§ 9   

Revidering av lokal resepolicy 

Beslut 

Förvaltningens förslag till policy antas av stadsdelsnämnden. 

 
Ärendet 

Förvaltningen har fått som uppdrag i verksamhetsplanen för 

2017 att aktualisera policy för resor i tjänsten samt information 

riktad till förvaltningens medarbetare.  

 
      Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 januari 2018. 

Dnr 2018-10-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Hantering av medborgarförslag 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

hantering av medborgarförslag. 
 
Ärendet 

1998 beslutade Östermalms stadsdelsnämnd att införa 

möjligheten för invånare och föreningar på Östermalm att lämna 

in medborgarförslag till stadsdelsnämnden. Sedan dess har två 

revideringar gjorts av rutinerna för hanteringen av 

medborgarförslag, varav den senaste gjordes år 2008. I 

verksamhetsplanen för 2018 fick förvaltningen i uppdrag att på 

nytt revidera rutinerna för hanteringen av medborgarförslag. 

Förvaltningen anser att förslaget till ny arbetsordning och 

hantering innebär en tydligare och mer transparent process och 

föreslår därför att stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens 

förslag till hantering av medborgarförslag. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 januari 2018. 

Dnr 2016-664-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

1 februari 2018 
Blad 19 

 

  

§ 11   

Redovisning av verksamhet med personligt ombud år 
2017 samt ansökan om statsbidrag för 
verksamhetsåret 2018 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen till 

Länsstyrelsen i Stockholms län gällande verksamheten 

personligt ombud. 

2. Stadsdelsnämnden godkänner ansökan om statsbidrag för 

2018 om 1 209 600 kronor. 

 
Ärendet 

Kommuner som ansöker om bidrag för verksamhet personliga 

ombud åläggs varje år att redovisa till länsstyrelsen hur 

verksamheten har bedrivits. Redovisningen gäller för år 2017 

samt ansökan om statsbidrag om 1 209 600 kronor för år 2018. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 december 2017. 

Dnr 2017-722-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Serveringstillstånd till Saya Food AB 

Beslut 

1. Saya Food AB bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få 

servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker dagligen enligt ansökan i restaurang Saya 

Sushi. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

tillståndsenheten/socialnämnden. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Saya Food AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten, i restaurang, måndag till söndag mellan kl. 11:00 – 

22:00. Ansökan om serveringstillstånd avser restaurang Saya 

Sushi på Linnégatan 31. Förvaltningen finner inte att 

alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 december 2017. 

Dnr 2017-810-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Serveringstillstånd till Decevic Restaurangservice AB 

Beslut 

1. Decevic Restaurangservice AB bör utifrån en social 

bedömning beviljas stadigvarande serveringstillstånd till att 

på kvällen få servera vin, starköl, och andra jästa drycker till 

slutet sällskap i restaurang Brazilia. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

tillståndsenheten/socialnämnden. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Decevic Restaurangservice AB ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till slutet sällskap, i restaurang måndag till 

söndag mellan kl. 18.00 – 03.00. Ansökan om 

serveringstillstånd avser restaurang Brazilia på Brinellvägen 64. 

Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 

alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 januari 2018. 

Dnr 2017-870-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Serveringstillstånd till Villagatans Catering 
Handelsbolag 

Beslut 

1. Villagatans Catering Handelsbolag bör utifrån en social 

bedömning beviljas serveringstillstånd att till ett slutet 

sällskap, i restaurang, få servera vin och starköl dagligen till 

och med den 31 juli 2018 enligt ansökan i serveringsställe 

Villagatans catering. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

tillståndsenheten/socialnämnden. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Villagatans Catering Handelsbolag ansöker om 

serveringstillstånd till slutet sällskap, i restaurang, måndag till 

söndag mellan 11:00 – 22:00 till och med 2018-07-31. Ansökan 

om serveringstillstånd avser restaurang Villagatans catering på 

Brinellvägen 8, Östermalm. Östermalms stadsdelsförvaltning 

finner inte att alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle 

medföra någon nackdel utifrån en social bedömning och föreslår 

därför stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 januari 2018. 

Dnr 2018-01-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Åtgärder för ett säkrare och tryggare Stockholm för 
alla 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Anna König Jerlmyr med flera (M) har i en motion till 

kommunstyrelsen föreslagit åtgärder att vidta för ett säkrare och 

tryggare Stockholm för alla. Motionen tar avstamp i Stockholms 

stads trygghetsmätning från 2017. Mätningen visar bland annat 

att stockholmarnas oro för att utsättas för brott har ökat jämfört 

med mätningen som genomfördes 2014. Sammantaget har 

motionärerna framfört 16 åtgärdsförslag som de yrkar att 

kommunfullmäktige beslutar enligt. Åtgärdsförslagen riktas till 

kommunstyrelsen samt flera av stadens nämnder och bolag. 

Förvaltningen håller med motionärerna om att det är viktigt att 

trygghetsfrågorna prioriteras högt. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 december 2017. 

Dnr 2017-683-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Tobias Sjö m.fl. (M) yrkade bifall till Moderaternas förslag till 

beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Tobias Sjö m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag till beslut enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Att tillstyrka motionen 

Att därutöver anföra  
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Medborgarna i Stockholms stad upplever sig inte längre lika 

trygga som förr. Flera i närtid publicerade trygghetsmätningar 

för staden och regionen visar tydliga förändringar i hur den 

upplevda oron för brott och otryggheten ökar samt att det finns 

stora och svåra problem med brottsutsatta områden i staden. 

 

Trygghet och säkerhet är ett av våra viktigaste välfärdsuppdrag. 

Vi kommer aldrig att acceptera att människor i olika delar av 

Stockholms stad får sin frihet begränsad och livskvalitet 

försämrad på grund av otrygghet och kriminalitet. Det är dags 

att Stockholms stad slutar vara passiv i säkerhets- och 

trygghetsfrågorna. Moderaterna vägrar att acceptera att 

människors frihet kringskärs av kriminalitet. Vi värnar om 

upprätthållande av samhällskontraktet och prioriterar insatser 

för en ökad trygghet med förslag om bland annat fler 

kommunala ordningsvakter, kameraövervakning och 

platssamverkan för ökad trygghet på otrygga platser. 

 

Moderaterna har förslag på en rad åtgärder som ska öka 

tryggheten för alla stockholmare och göra det svårare att vara 

kriminell i Stockholm. Tills fler poliser är på plats ska 

Stockholms stad arbeta med fler ordningsvakter för att öka 

säkerheten och tryggheten i stadsdelarna. Det ska inrättas en 

stadsövergripande trygghetsjour dit lokala handlare och boende 

kan vända sig för att tillfälligt öka närvaron av ordningsvakter. 

Detta riktar sig framförallt till lokala centrum och handlare som 

inte har råd att betala för säkerhetsvakter ur egen kassa. Som en 

del i det trygghetsskapande arbetet ska kommunstyrelsen verka 

för att regeringen utökar ordningsvakternas mandat och 

befogenheter så att de på sikt kan avlasta polisens arbete, verka 

brottsförebyggande, höja den upplevda tryggheten och stävja 

den eskalerande kriminaliteten. Stockholms stad ska även arbeta 

mer aktivt med kameraövervakning av särskilt utsatta platser. 

 

Trygghet ska råda i staden oavsett bostadsadress. Otrygga 

miljöer och platser måste och ska fasas bort. Både den upplevda 

och den faktiska tryggheten hos stockholmarna ska öka. Det 

handlar om att ta tillbaka platsen till invånarna och investera 

långsiktigt. I dag finns det områden där en stor del av 

befolkningen undviker att gå ut kvällstid. Därför vill vi skapa 

mer levande platser med platssamverkan. Genom att på specifikt 

utpekade platser mäta den upplevda tryggheten dag som natt 

samt kartlägga vilka som rör sig vid platsen över dygnet, skapas 

förutsättningar för att förbättra upplevelsen av platsen. Genom 

att offentlig och privat sektor samverkar skapas ett 
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helhetsansvar för platsen som genom samfinansiering ger 

förutsättningar för aktiviteter och lokal utveckling. 

 

Vi vill arbeta för trygga, rena och väl upplysta stadsmiljöer. 

Säkerheten i Stockholms olika stadsdelar ska öka genom ett 

aktivt och systematiskt arbete, till exempel genom regelbundna 

trygghetsvandringar. En nära och strukturerad samverkan med 

olika föreningar som kan bidra med civilsamhällets krafter i 

arbetet är värdefullt, parallellt med insatser från rättsvårdande 

myndigheter som säkerställer efterlevnad av ordningslagen och 

stadens lokala ordningsföreskrifter. 

 

Förekomsten av olagliga boplatser vittnar om en djup social 

utsatthet, medför oacceptabla sanitära och omänskliga villkor 

och skapar otrygghet i stadsmiljön. Moderaterna vill att en 

nollvision ska råda för olagliga boplatser, svensk lag och 

stadens ordningsföreskrifter ska gälla lika för alla. Staden måste 

arbeta målmedvetet med verksamma insatser för att förebygga 

etableringen av olagliga boplatser och stärka dialogen och 

samverkan med berörda aktörer. 

 

Bibliotek, skolgårdar, idrottsanläggningar och simhallar ska 

självfallet vara platser som är fredade från stök, otrygghet och 

våld. Men så är tyvärr inte alltid fallet. Därför vill Moderaterna 

satsa på trygghetsskapande åtgärder och insatser för kommunala 

platser och miljöer i staden.  

 

Alla stadsdelar i Stockholm ska ha en trygg och attraktiv 

stadsmiljö som uppmuntrar människor till vistelse. Är 

stadsmiljön nedsliten och skräpig och ger en otrivsam känsla 

ökar känslan av upplevd otrygghet. Kriminalitet och otrygghet 

ska motverkas genom åtgärder som fysiskt bygger in trygghet i 

stadsmiljön: promenadvägar, belysning, växtlighet, placering av 

konstruktioner eller gångstråk. 

 

Alla ska våga vara ute på kvällen i Stockholm. Mörka och 

otrygga platser ska lysas upp. Moderaterna vill införa en 

satsning på belysning, inte bara av märkesbyggnader i centrala 

delar av staden utan belysa även tunnlar, platser och broar i 

satsningen Stockholm light night. 

 

Klotter, nedskräpning och skadegörelse förfular det offentliga 

rummet och skapar otrygghet i stadsmiljön varhelst det 

förekommer. Moderaterna kommer aldrig att kompromissa med 

att Stockholm ska vara klotterfritt och att det ska vara rent och 

städat på allmänna platser såsom gator, torg och parker. 
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Nolltoleransen mot klotter ska återinföras och efterlevnaden av 

klotterförbudet ska prioriteras, framförallt ur ett 

trygghetsperspektiv. Stadens städgarantier, som innebär att 

städning, tömning av papperskorgar och klottersanering ska ske 

inom 24 timmar efter anmälan, ska förbättras. Information om 

stadens städgaranti ska finnas tillgänglig i anslutning till publika 

platser som torg, parker och grönytor. 
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§ 16   

Värna rätten till personlig assistans 

Beslut 

Östermalms stadsdelsnämnd hänvisar till detta tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

I skrivelsen yrkar författarna Lotta Edlund (L), Karin Ernlund 

(C), och Erik Slottner (KD) på att dels stadsledningskontoret 

redogör för vilka konsekvenser förändrad rätts- och 

myndighetspraxis gällande personlig assistans har fått för 

stockholmarna, dels att kommunstyrelsen tillskriver regeringen 

för att påtala sin oro inför den försämrade rätten till personlig 

assistans. Bakgrunden är en dom i Högsta 

förvaltningsdomstolen. Förvaltningen bedömer att 

kommunstyrelsen inte behöver tillskriva regeringen sin oro då 

regeringen redan är väl medveten om den oro som finns samt att 

det pågår en omfattande nationell LSS-utredning. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 december 2017. 

Dnr 2017-818-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

Greta Brandimarti (L) yrkade bifall till Liberalernas förslag till 

beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Greta Brandimarti (L) reserverade sig mot beslutet till förmån 

för eget förslag enligt följande 

 

Förslag till beslut 

 

Att besvara remissen enligt följande. 

 

Vi vidhåller att staden måste agera och stå upp för de 

stockholmare som drabbats av regeringens politik och 
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Försäkringskassans ändrade praxis. De lagförslag som 

regeringen lagt mildrar den akuta situationen men utgör ingen 

varaktig förändring och avhjälper inte de problem som 

tillämpningen av LSS-reformen burit på under en längre tid. 

 

Snarast kännetecknas regeringens senaste kursändring av en 

vilja att vältra över ett större ansvar på kommunerna i strid med 

intentionerna bakom LSS-reformen. I synnerhet därför borde det 

vara av intresse för staden att dels skaffa sig en bild av 

konsekvenserna och dels agera gentemot regeringen. Staten 

genom den socialdemokratiska regeringen svär sig fri från 

ansvar – kommunerna får försöka göra vad de kan, och om 

kommunernas insatser inte till fullo motsvarar brukarnas behov 

så är det de sistnämnda som får bära bördan. 

 

Enligt förvaltningen är det omöjligt för staden att utifrån data i 

de sociala systemen få en bild av konsekvenserna av 

praxisändringarna. Det framgår inte om en manuell 

aktgranskning skulle kunna ge den information som krävs eller 

om relevanta data helt enkelt saknas. I vilket fall belyser detta 

vikten av att staden får bra, moderna och lättanvända sociala IT-

system. 

 
Ersättaryttrande 

Caroline Blomberg (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

Liberalernas reservation. 
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§ 17   

Ett Stockholm för alla – Program för tillgänglighet och 
delaktighet för personer med funktionsnedsättning 
2018 - 2023 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Stockholm stad har tagit fram ett nytt styrdokument som stadens 

nämnder och bolagsstyrelser ska utgå ifrån i sitt arbete för ett 

Stockholm som är tillgängligt för alla. Programmet föreslås 

gälla mellan år 2018 och 2023. I arbetet ska funktionshinder 

aktivt identifieras, förebyggas och undanröjas. Personer med 

funktionsnedsättning ska inkluderas i stadens planering och 

beslutsprocesser på jämlika villkor som andra. Samtliga 

fokusområden tar sikte på målen i stadens budget samt föreslår 

hur nämnder och bolagsstyrelser ska genomföra och följa upp 

programmet inom ramen för ordinarie verksamhet.  

Förvaltningen är mycket positiv till att ett nytt program har 

tagits fram. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 december 2017. 

Dnr 2017-765-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Greta Brandimarti (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt följande. 

 

Särskilt uttalande 

Det är positivt att ett förslag till Program för tillgänglighet och 

delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2018-2023 

har tagits fram. Alliansen i stadsdelsnämnden ställer sig dock 

kritisk till ett antal punkter.  

 

Det behöver tydliggöras vilka inom staden som ansvarar för att 

utföra det som i programmet anförs om att staden ska erbjuda 

ändamålsenligt stöd och effektiv matchning. 

Ansvarsfördelningen mellan olika nämnder behöver här vara 

tydlig, liksom avgränsningen och ansvarsfördelningen inom 

ramen för samverkan med arbetsförmedlingen.  
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Vi ställer oss kritiska till användandet av indikatorn ”Andel 

vuxna personer med funktionsnedsättning som är beviljade 

insatser från socialtjänsten och som kan försörja sig själva”. Vi  

tolkar detta som att funktionsnedsatta personer som går från 

försörjningsstöd till exempelvis aktivitetsersättning eller 

sjukersättning, ska räknas till självförsörjande. Staden står alltså 

inte längre för deras försörjning, samtidigt står personen utanför 

arbetsmarknaden. Räknas dessa personer som självförsörjande, 

trots att de erhåller bidrag, riskerar strävan att få dessa 

människor i arbete att gå åt motsatt håll. Individens möjligheter 

till inträde på arbetsmarknaden kommer avsevärt att försämras.  

 

Enligt programmet ska staden till personer med 

funktionsnedsättning aktivt erbjuda anställning, praktikplatser 

och sommarjobb. Det saknas dock indikatorer för att kunna följa 

upp detta mål. När det saknas möjligheter att föra register över 

personer med funktionsnedsättning uppstår frågan hur 

uppföljning ska ske. Andra sätt att följa upp uppdraget på ett 

lagligt sätt behöver redovisas. 

 

När det gäller fokusområdet rätten till utbildning föreslås bland 

annat uppföljning av ”andel elever med funktionsnedsättning 

inom respektive skolform som upplever att de får de hjälpmedel 

de behöver” samt uppföljning av ”andel elever med särskilt stöd 

som når målen för respektive skolform”. Även här blir det svårt 

att tillämpa en trovärdig uppföljning när det inte finns möjlighet 

att registrera  personer med funktionsnedsättning.  

 

Det finns ett flertal program inom området mänskliga 

rättigheter. Ett gemensamt program för alla delar inom området 

hade därför underlättat implementeringsarbetet och 

efterlevnaden. Det måste finnas rimliga förutsättningar och 

tillräckligt med stöd för våra medarbetare att kunna arbeta efter 

de direktiv som ges. 

 
Ersättaryttrande 

Caroline Blomberg (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

Moderaternas och Liberalernas särskilda uttalande. 
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§ 18  

Skeppsholmensviken 6 m.fl. Gröna Lund i 
stadsdelsen Djurgården 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Syftet med detaljplanen är att göra det möjligt att utvidga Gröna 

Lunds nöjesfält och att bidra till att skapa attraktiva publika 

platser kring nöjesfältet och ett vattennära promenadstråk. Den 

nya delen av nöjesfältet föreslås ramas in av en randbebyggelse 

längs Falkenbergsgatan och Allmänna Gränd. Under nöjesfältet 

föreslås ett garage med plats för inlastning, miljöstation med 

mera. Området som är tänkt att exploateras består idag till 

största delen av en asfalterad parkeringsyta. 

Förvaltningen har inga invändningar till förslaget som innebär 

en utveckling av södra Djurgårdens evenemangspark i syfte att 

bibehålla områdets attraktivitet som besöksmål, vilket är i 

enlighet med Översiktsplanen för Nationalstadsparken. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 december 2017. 

Dnr 2017-757-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 

 

Särskilt uttalande 

Vi är mycket positiva till föreslagen bebyggelse längs 

Falkenbergsgatan och Allmänna gränd. Även utformningen mot 

vattnet, med trädplanteringar, samt den tilltänkta 

bryggpromenaden kommer att berika området. Att bibehålla 

områdets attraktivitet och skapa nya attraktiva platser kommer 

sannolikt uppskattas av såväl turister som boende i staden. Vi 

ser det också som mycket glädjande om det kommer upplevas 

tryggare att röra sig i området tack vare trivsam bebyggelse i 

stället för dagens parkeringsytor.  
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Vi anser dock att det måste tas mer hänsyn till de boende längs 

Falkenbergsgatan. Det vore därför önskvärt att utformningen av 

nöjesfältet inte inkluderar allt för stora bullrande attraktioner 

som ytterligare skulle förvärra bullernivån för de boende i 

området. Bygglov bör krävas för attraktioner som är högre än de 

tilltänkta byggnaderna på 3 eller 4 våningar.  Vi vill se ett 

nöjesfält som respekterar och står i samklang med 

Nationalstadsparken. 
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§ 19   

Översyn av stadens budget- och skuldrådgivning 

Beslut 

Stadsdelsnämnden besvarar remissen med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

I budget för 2016 gavs socialnämnden uppdraget att tillsammans 

med stadsdelsnämnderna genomföra en översyn av stadens 

arbete med budget- och skuldrådgivning. 

Översynen föreslog fyra beslutspunkter däribland att 

verksamhetsområdet fortsatt är lokalt organiserat så att 

medborgare ska få stöd och service i närmiljön.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 december 2017. 

Dnr 2017-709-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Riktlinjer för budget- och skuldrådgivning 

Beslut 

Stadsdelsnämnden besvarar remissen med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Stockholms stads gällande riktlinjer för budget- och 

skuldrådgivningen beslutades av kommunfullmäktige den 24 

september 2012. Revideringen har inneburit att i möjligaste mån 

ta bort skrivningar som redan förekommer i andra dokument, så 

som Socialstyrelsens handböcker och Konsumentverkets 

stöddokument och istället görs hänvisningar till berörda 

dokument. Sedan december 2016 finns nationellt framtagna 

rekommendationer för kommunernas budget- och 

skuldrådgivning. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 december 2017. 

Dnr 2017-710-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Stockholms stads strategi för det rörliga friluftslivet 
2018 - 2022 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen ser positivt att en strategi för det rörliga 

friluftslivet tas fram som komplement till det Idrottspolitiska 

programmet. Förvaltningen anser dock att gruppen äldre bör 

läggas till de prioriterade målgrupper som särskilt ska stimuleras 

till att utöva ett rörligt friluftsliv, då denna grupp anses vara 

underrepresenterad i friluftsutövandet. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 december 2017. 

Dnr 2017-814-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Revidering av ramavtal med SISAB gällande 
utbildningslokaler 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på remissen 

och överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen. 

 
Ärendet 

Ramavtalet med Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) ska 

revideras. Inriktningen för revideringen är att skapa ökade 

incitament att bygga rationellt och kostnadseffektivt i samband 

med ny-, om- och tillbyggnader.  I samband med revideringen 

föreslås ett antal andra justeringar för att förbättra och förtydliga 

hyresförhållanden mellan SISAB och inhyrande nämnder 

gällande de pedagogiska lokalerna.   

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 december 2017. 

Dnr 2017-800-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23   

Enheternas verksamhetsplaner för år 2018 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Enheternas verksamhetsplaner (VP) kompletterar 

stadsdelsnämndens övergripande VP. Med utgångspunkt i 

nämndmålen fastställer enheternas sina enhetsmål; med 

förväntat resultat, arbetssätt, resursanvändning, uppföljning med 

resultat, analys och utveckling. 

 

Dnr 2017-717-1.1. 
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§ 24   

Anmälan av förslag till reviderad läroplan för 
förskolan 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Den 20 april 2017 gav regeringen Skolverket i uppdrag att 

genomföra en översyn av läroplanen för förskolan (Lpfö98). 

Regeringen skriver i sitt uppdrag att översynen syftar till att 

tydliggöra förskolans uppdrag, samt att öka kvaliteten i 

undervisningen och därmed förskolans måluppfyllelse. 

Regeringen pekar ut ett antal områden som ska ses över: 

digitalisering, utvärdering för ökad måluppfyllelse, barns rätt till 

trygghet, integritet och omsorg, undervisning i förskolan, 

förskolan som social och kulturell mötesplats, gruppen och 

individen i läroplanen, jämställdhet, nationella minoriteter, 

hållbar utveckling samt hälsosam livsstil. Uppdraget ska 

redovisas till regeringen senast den 23 mars 2018. 

 

Förvaltningen är positiv till att förskolans läroplan revideras och 

samordnas med skollagen och övriga läroplaner.  Skrivningarna 

är tydligare vilket främjar en enhetlig rättstillämpning. Det 

skapar större förutsättningar för en likvärdig utbildning.  

 

Förvaltningen vill poängtera betydelsen av en gedigen 

implementeringsprocess på olika nivåer av innehållet i den 

reviderade läroplanen. Revideringen kommer att innebära ett 

behov av kompetenshöjande insatser, exempelvis krävs det att 

förskolans profession har goda kunskaper om skollagen för att 

kunna genomföra förskolans uppdrag mot måluppfyllelse utifrån  

läroplanen.   
 

Dnr 2017-772-1.5.1. 
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§ 25   

Resultat sommarkolloundersökningen år 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Totalrapporten sommarkollo 2017 innehåller resultat för 2017 

års kolloundersökning. 

 

Årets svarsfrekvens ligger på 39 procent mot 45 procent 

föregående år: pojkar 40 %, flickor 58,4 %, annan könsidentitet, 

kan/vill ej svara, annat 1,6 %. 

 

Dnr 2017-815-1.2.1. 
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§ 26   

Resultat från brukarundersökningarna inom 
socialpsykiatrin år 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Under 2017 har det genomförts stadsgemensamma 

brukarundersökningar inom verksamhetsområdet 

socialpsykiatri. Resultaten avseende gruppboende, HVB (hem 

för boende), stödboende och boendestöd anmäldes på 

nämndsammanträdet 2017-10-02. Därefter har även resultaten 

avseende sysselsättning färdigställts. 

Resultatet för Östermalms stadsdelsnämnd visade att 93 procent 

av brukarna svarade att de var nöjda med sin 

sysselsättningsverksamhet, vilket är något högre än stadens 

genomsnitt. Generellt syns en positiv utveckling vad beträffar 

instämmandegraden i fler av undersökningens frågeområden. 

 

Dnr 2017-551-1.2.1.  
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§ 27   

Kvalitetsobservationsrapport Hemtjänst Östermalm 
Öst 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av kvalitetsobservationsrapporten och 

lägger den till handlingarna. 

 
Ärendet 

Under perioden 20171127-20171206 genomförde 

äldreförvaltningen kvalitetsobservation av Hemtjänst 

Östermalm Öst. Observationerna har särskilt fokuserat på 

processerna personlig omvårdnad, mat och måltider samt 

stimulans och vila.  

 

Dnr 2018-7-1.2.1. 
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§ 28   

Anmälan om uppföljning av dagverksamhet utifrån 
ramavtal 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

På uppdrag av äldreförvaltningen har Östermalms 

stadsdelsförvaltning följt upp en privat dagverksamhet med 

inriktning mot personer med demenssjukdom, Saras Omsorgs 

dagverksamhet. Uppföljningen innefattade platsbesök, intervju 

med ledning, granskning av rutiner och dokument. 

Uppföljningen har berört områden såsom hälso- och sjukvård, 

personal, ledningssystem, dokumentation och kost. 

Bedömningen var att verksamheten huvudsakligen följde lagar, 

avtal och föreskrifter och att det därmed finns goda 

förutsättningar till en god och säker omsorg. Identifierade 

avvikelser har rapporterats till äldreförvaltningen enligt gällande 

rutin.  

 

Dnr 2018-6-1.2.1. 
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§ 29   

Anmälan om uppföljning av vård-och 
omsorgsboenden utifrån ramavtal 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

På uppdrag av äldreförvaltningen har Östermalms 

stadsdelsförvaltning följt upp sex privata vård- och 

omsorgsboenden som tecknat ramavtal med Stockholms stad. 

Uppföljda enheter är Löjtnantgården och Brahem på Östermalm, 

Lillängen i Nacka, Grönskogen i Sundbyberg, Silverhöjden och 

Nilstorpsgården på Lidingö. Uppföljningarna innefattade 

platsbesök, intervjuer med ledning och personal, granskning av 

rutiner och dokument.  Uppföljningarna berörde områden såsom 

hälso- och sjukvård, personal, ledningssystem, dokumentation 

och kost. Verksamheterna följde lagar, avtal och föreskrifter och 

bedömdes därmed ha goda förutsättningar att ge en god och 

säker vård och omsorg. Avvikelser från ramavtalet noterades 

endast vid ett boende, Nilstorpsgården. Genomförda 

uppföljningar har rapporterats till äldreförvaltningen enligt 

gällande rutin.  

 

Dnr 2017-753-1.2.1. 
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§ 30   

Projektrapport – Direktupphandling  

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Revisorsgrupp 1 har sammanställt en rapport efter att ha 

granskat Bromma, Södermalm och Älvsjös stadsdelsnämnder 

samt trafikkontoret om de har en tillräcklig internkontroll som 

säkerställer att LOU (lagen om offentlig upphandling) och 

stadens riktlinjer för direktupphandling efterföljs. 

 

Revisionskontoret överlämnar rapporten till övriga nämnder för 

kännedom. 

 

Dnr 2017-829-1.2.1. 
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§ 31   

Rapport över arbetet mot felaktiga utbetalningar och 
bidragsbrott 2008 – 2016 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av rapporten och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Stockholms stad har i flera år haft ett aktivt arbete med att 

utreda och förebygga felaktiga utbetalningar. Sedan år 2008 har 

stadsdelsförvaltningarna och enheten för hemlösa i olika 

omfattning haft särskilda utredare som har utrett misstankar om 

felaktiga utbetalningar. 

 

I rapporten redovisas stadsövergripande statistik med jämförelse 

mellan åren 2008-2016, en analys av orsakerna till felaktiga 

utbetalningar och en beskrivning av de viktigaste resultaten för 

verksamheterna. 

 

Dnr 2017-860-1.2.1. 
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§ 32   

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

från den 8 januari 2018. 
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§ 33   

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor från den 11 januari 2018. 
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§ 34   

Protokoll från stadsdelsnämndens ungdomsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens ungdomsråd från 

den 29 november 2017, 13 december 2017, 17 december 2017 

och 8 januari 2018. 
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§ 35   

Anmälan av delegationsbeslut enligt 
delegationsordningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Dnr 2018-12-1.1. 

 

Ärendegrupp i 

delegation-

sordningen 

Datum Beslut Delegat 

5.15 

Skyndsamt utreda 

omständigheter 

kring uppgivna 

kränkningar och i 

förekommande fall 

vidta de åtgärder 

som skäligen krävs 

för att förhindra 

kränkande behan-

dling i framtiden.  

 

 

18-01-04 

 

Anmälan av beslut 

enligt åtgärdsplan i 

utredning av 

kränkande behan-

dling.  

Dnr 2018-11-4.4. 

 

Jessika von 

Malmborg 

förskolechef 

förskolan 

Gärdesbacken 

 

 

1.1 

Beslut att utläm-

na/inte utlämna 

allmän handling 

eller uppgift ur 

allmän handling till 

enskild eller annan 

myndighet samt 

uppställa förbehåll 

i samband med 

utlämnande till 

enskild. 

 

17-12-18 

 

Beslut att inte 

utlämna allmän 

handling, beslut 

enligt social-

tjänstlagen gällande 

enskild. 

Dnr 2017-851-2.8. 

 

Marianne Snell 

avdelningschef 

äldreomsorgsavd. 

4.1. 

Besvara  

förvaltnings-

remisser. 

 

17-11-29 

 

Svar på förvalt-

ningsremiss från 

stadsbyggnadskon-

toret gällande 

tidsbegränsat  

bygglov för 

 

Therese Rosén 

avdelningschef 

parkmiljöavd. 
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uppställning av 

skolpaviljong i två 

plan, Jägmästarga-

tan 25 i Hjorthagen. 

Dnr 2017-786-

1.5.3. 
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§ 36   

Anmälan av promemoria 2018-02-01 med förteckning 
av inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Från och med den 28 november 2017 till och med den 15 

januari 2018 

 

 

A. Protokoll från Kommunstyrelsen och 

Kommunfullmäktige 
Protokoll kommunstyrelsens ekonomiutskotts sammanträde den 

13 december 2017, utdrag 

§ 6 Slutlig justering av nämndernas budget för prestationer inom 

pedagogisk verksamhet 2017. Dnr 141-1871/2017 

 

Protokoll kommunfullmäktiges sammanträde den 27 november 

2017, utdrag 

§ 2 PM: Förändrad och förtydligad fördelning av 

föredragningsskyldighet för tiden från och med den 27 

november 2017. Dnr 102-1825/2017 

§ 18 Uppdragsbeskrivningar för nämndernas verksamheter i 

egen regi inom området funktionsnedsättning respektive 

socialpsykiatri. Dnr 159-1132/2017 

§ 19 Uppföljning av budget 2017 – Tertialrapport 2 med 

delårsbokslut per den 31 augusti 2017. Dnr 181-1187/2017 

§ 20 Program för rättigheter och möjligheter oavsett sexuell 

läggning, könsidentitet eller könsuttryck 2018-2022. Dnr 171-

1116/2017 

§ 23 Riktlinjer för idéburet offentligt partnerskap (IOP). Dnr 

171-84/2017 

 

Protokoll kommunfullmäktiges sammanträde den 11 december 

2017, utdrag 

§ 17 Riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens 

äldreomsorg. Dnr 105-1044/2017 

§ 18 Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § 

socialtjänstlagen, kvartal 1, år 2017, äldreomsorg. Dnr 152-

1047/2017 

§ 19 Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § 

socialtjänstlagen, kvartal 2, år 2017, äldreomsorg. Dnr 152-

1632/2017 
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§ 20 Program för barnets rättigheter och inflytande i Stockholms 

stad 2018-2022. Dnr 171-1526/2017 

§ 22 Program för ett jämställt Stockholm 2018-2022. Dnr 434-

21/2017 

§ 23 Förstärkt gemensam upphandlings-och inköpsorganisation.  

Dnr 171-1308/2017 

 

B. Protokoll från miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Protokoll miljö-och hälsoskyddsnämnden den 12 december 

2017, utdrag 

§ 12 Projektrapport- Buller från fasta installationer i förskolor 

2017 

 

C. Protokoll från socialnämndens tillståndsutskott 
Protokoll socialnämndens tillståndsutskott den 12 december 

2017 

Protokoll i sin helhet. 

 

D. Inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag m.m. till 

Östermalms stadsdelsnämnd 

 

Inkom medborgarförslag den 30 november 2017 om ”Säkerhet” 

Förvaltningen har sänt vidare förslaget till trafikkontoret för 

handläggning.  

Ärendenummer: Synpunktsportalen, SY 1711301637HQS   

 

Inkom medborgarförslag den 14 december 2017 om ”Stäng 

genomfart”. 

Medborgarförslaget är vidarefordrat till trafikkontoret den 13 

november 2017. 

 

Inkom svar på skrivelse från trafikkontoret, Stockholms stad den 

22 december 2017 om ”Behov av skyndsam lösning med 

anledning av indragen busstrafik på Värtavägen. Dnr 2017-826-

1.1.  

 

E. Inkomna domar, beslut och protokoll 
Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

BESLUT målnr; 26702-17 gällande överklagat beslut av 

Östermalms stadsdelsnämnds beslut den 26 oktober 2017 § 29 

avseende laglighetsprövning enligt kommunallagen; nu fråga 

om verkställighetsförbud (inhibition). Förvaltningsrätten avslår 

yrkandet om inhibition. 

Dnr 2017-778-1.4. 
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Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

DOM 2017-12-04 målnr 14903-17 gällande överklagat beslut av 

Östermalms stadsdelsnämnds beslut den 15 juni 2017 § 

2avseende laglighetsprövning enligt kommunallagen. 

Förvaltningsrätten avslår överklagandet.  

Dnr 2017-300-1.2.4. 

 

Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

DOM 2017-12-07 målnr 27161-16 gällande överklagat beslut av 

Östermalms stadsdelsnämnds beslut den 15 december 2016 § 2 

avseende laglighetsprövning enligt kommunallagen. 

Förvaltningsrätten avslår överklagandet.  

Dnr 2017-345-1.4. 

 

Kammarrätten i Stockholm avdelning 04 

BESLUT 2017-12-08 målnr 7194-17 gällande förvaltningsrätten 

i Stockholms beslut den 27 november 2017 i målnr 26700-70, 

inhibition i mål om laglighetsprövning enligt kommunallagen; 

nu fråga om prövningstillstånd. 

Kammarrätten meddelar inte prövningstillstånd. 

Förvaltningsrättens avgörande står därför fast. 

Dnr 2017-773-1.4. 

 

Kammarrätten i Stockholm, avdelning 04 

BESLUT 2017-12-08 målnr 7162-17 gällande förvaltningsrätten 

i Stockholms beslut den 27 november 2017 i målnr 26702-17, 

inhibition i mål om laglighetsprövning enligt kommunallagen; 

nu fråga om prövningstillstånd. Kammarrätten meddelar inte 

prövningstillstånd. Förvaltningsrättens avgörande står därför 

fast. 
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§ 37   

Information från stadsdelsdirektören 

Stadsdelsdirektör Christina Klang informerade 

stadsdelsnämnden om följande. 

 

Ny krisledningsplan beslutad 

Efter terrorattacken på Drottninggatan aktiverade Östermalm 

tillsammans med Norrmalm och Kungsholmen sina 

krisorganisationer. Förvaltningarna utvärderade arbetet efter 

händelsen och fann att en del utvecklingsområden och 

förtydligande. Samtidigt är det viktigt att stadsdelarnas 

krisplaner matchar varandra, därav har krisledningsplanen 

reviderats. 

 

Under 2018 kommer därför bland annat ske: 

* utbildningar och övningar tillsammans med Kungsholmen, 

Norrmalm och Södermalm 

* säkerställa att förvaltningarnas kommunikationskanaler 

fungerar i skarpa lägen 

* säkerställa att krisstödjarna får rätt förutsättningar för sitt 

uppdrag. 

 

Fler utnyttjade platser på vård-och omsorgsboenden 

Under november/december månad 2017 skedde en ökning av 

antalet utnyttjade platser på vård-och omsorgsboendena. I 

januari 2018 är antalet boenden fler än planerat i budget. 

Äldreomsorgsavdelningen analyserar detta och kommer att 

kontrollera utvecklingen. 

 

Start av relationsvåldscentrum förbereds 

I budgeten för år 2018 har uppdrag getts att starta ett 

relationsvåldscentrum i innerstaden som ska hantera både 

våldsutsatta och våldsutövare. Avdelningscheferna för 

socialtjänsten inom Kungsholmen, Norrmalm, Östermalms och 

Södermalms stadsdelsförvaltningar planerar detta tillsammans. 

Centret kommer att placeras på Södermalm och målet är att det 

ska starta innan sommaren. 

 

Första mötet med näringslivsrådet 

Den 31 januari 2018 ägde det första mötet med näringslivsrådet 

rum. Representanter från Invest Stockholm, Företagsgruppen 

Norra Djurgårdsstaden och AMF Fastigheter deltog tillsammans 

med företrädare från nämnden och förvaltningen. 
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Förskoleundersökningen startar 

Måndagen den 5 februari 2018 startar den årliga 

förskoleundersökningen i staden. En enkät sänds ut till alla 

vårdnadshavare med barn i kommunal eller enskild förskola. 

 

Skräpplockartängerna på plats 

Vid nämndmötet i november beslöt nämnden att bifalla ett 

medborgarförslag om ”skräpplockartänger”. 

Parkmiljöavdelningen har i samarbete med parklekarna planerat 

starten och nu är det möjligt att låna tänger i de tre parklekarna 

och i förvaltningshusets reception på Karlavägen 104. 
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§ 38   

Övriga frågor 

Inga frågor att anteckna. 

 
 

Inkomna skrivelser från förtroendevalda 
 

Skrivelse, ”Ökad trygghet med NOS” av Tobias Sjö m.fl. (M) 

och tjänstgörande ersättare Greta Brandimarti (L). 

Dnr 2018-74-1.1. 

 
Beslut 

Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 

 
Ersättaryttrande 

Caroline Blomberg (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

Moderaternas och Liberalernas skrivelse. 
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§ 39   

Tilldelningsbeslut avseende upphandling 
hemtjänstinsatser under nattetid och larmutryckning 
dygnet runt för Östermalms stadsdelsförvaltning 

Dnr 2017-288-2.2.2. 
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§ 40   

Tilldelningsbeslut avseende upphandling av matlådor 
inom hemtjänsten för Östermalms 
stadsdelsförvaltning 

Dnr 2017-454-2.2.2.  
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§ 41   

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap 10 § 
föräldrabalken (FB)  
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§ 42  

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap 10 § 
föräldrabalken (FB)  
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§ 43  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
punkten föräldrabalken (FB)  
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§ 44  

Anmälan om ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 
kvartal 4 2017 

 

Dnr 2017-255-1.2.1. 
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§ 45   

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den 

tillhandlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 18 

december 2017 och den 11 januari 2018. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


